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Protokół z posiedzenia 

 Komisji Oświaty i Kultury  

z dnia 17 lipca 2012 r. 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 9.15 Sławomir Urbaniak. Powitał radnych, 

pracowników urzędu oraz zaproszonych gości.  

Obecni byli: 

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska 

Jarosław Bytniewski 

Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 

Genowefa Przepióra –Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy 

Mirosława Nowak – Skarbnik Gminy 

Porządek posiedzenia: 

1. Funkcjonowanie i koszty związane z działaniem boisk Orlik 2012. 

2.Sprawy bieżące. 

Ad.1 

Pan Michał Żelazek przedstawił radnym zagadnienie funkcjonowania boisk Orlik 

2012. Pani Sekretarz zaznaczyła, że temat ten będzie również tematem sesyjnym.  

Boiska powstały w wyniku programu” Moje Boisko Orlik 2012” , a funkcjonują od 2012 r. 

Boiskami zarządza GOKiS, na podstawie umowy o zarządzanie zawartej z Gminą, natomiast 

Regulamin korzystania z kompleksu boisk sportowych ustalony został uchwałą Rady Gminy. 

Na „Orlikach” zatrudnionych jest łącznie  4 animatorów ( 2 w Tulcach i 2 w Kleszczewie). 

Koszt pracy animatorów finansuje w 50% Ministerstwo Sportu i Turystki  i  w 50% Gmina.  

Na „Orlikach” rozgrywane są turnieje, odbywają się imprezy, oczywiście króluje na nich 

piłka nożna -wiele przedsięwzięć i imprez gromadzi licznie publiczność. Na boiskach tych 

prowadzone są również rozgrywki  Gminnej Ligii Piłki Nożnej. 

Jeżeli chodzi o liczbę osób, które skorzystały z boisk „Orlik” to przedstawia się to 

następująco: 

- w 2011 roku  ok.  21 000 osób, z czego ponad połowa to młodzież, 

- w okresie od stycznia do czerwca 2012 roku ok. 10 000 osób,  ponad połowa uczestników to 

również młodzież. 
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Jeżeli chodzi o frekwencję, to więcej osób korzysta z obiektu  w Tulcach. W okresie 

funkcjonowania  boisk wykonano następujące prace w ramach napraw pogwarancyjnych : 

konserwacja boiska w Kleszczewie wraz z uzupełnieniem granulatu, wymiana licznika wody, 

naprawa osadzenie drzwi. Ponadto przeprowadzono okresowe konserwacje boisk : w 2011r. 

tylko boisk ze sztuczną trawą, w 2012r.  również boisk poliuretanowych wraz z 

uzupełnieniem granulatu. 

Ponadto na bieżąco w ramach potrzeb dokonuje się wymiany siatek na bramkach oraz 

zakupuje się środki czystości oraz inne potrzebne do eksploatacji materiały. 

W trakcie dwóch lat funkcjonowania dokonano uzupełnień w wyposażeniu obiektów o 

montaż kamer monitoringu na obu obiektach, montaż stojaków na rowery na obu obiektach, 

montaż żaluzji w pokojach trenerów. Ponadto dokonano uzupełnień  w wieszaki szatniowe 

wraz z ławeczkami, w regały na sprzęt sportowy- na bieżąco  dokonuje się również 

uzupełnienia sprzętu sportowego. 

W najbliższym czasie  boiska „Orlik” należy uzupełnić  m.in. o  kosze na śmieci, montaż  

wycieraczek gumowych do obuwia, montaż nagłośnienia, montaż  kilku elementów siłowni 

na boisku  w Kleszczewie oraz  montaż dodatkowego piłko chwytu na „Orliku”  w 

Kleszczewie. 

Koszty funkcjonowania boisk „Orlik”  w 2011r. to kwota 67.469,40 z , natomiast koszty 

funkcjonowania w okresie od stycznia do czerwca 2012r. to kwota ta wynosi 41.325,86 zł -  

wyższa kwota  t za I półrocze  wynika z wydatkowania środków na zakup kamer, oraz zakup 

sprzętu. 

Pan Dyrektor zaproponował również, aby rozważyć : 

1) opracowanie zasad  umieszczania reklam na kompleksach boisk „Orlik” oraz  cen za 

umieszczanie reklam, 

2) wprowadzenie  następujących zmian w regulaminie funkcjonowania boisk „Orlik” : 

- obiekt czynny jest od marca do listopada za wyjątkiem niedziel oraz świąt, 

- boiska dostępne  dla pozostałych użytkowników obiektu w zależności od potrzeb      

od poniedziałku do piątku od godz. 15.00 do  22.00, w soboty od 10.00 do 18.00, a w 

czasie wakacji letnich i przerw świątecznych od poniedziałku do soboty od 10.00 do 

12.00 i od 17.00 do 20.00 ( w soboty obiekt w Kleszczewie nieczynny), 

- w przypadku bardzo korzystnych warunków atmosferycznych w okresie od grudnia 

do lutego zarządzający może udostępnić korzystanie z obiektu w uzgodnionych 

wcześniej terminach, 

- w uzasadnionych przypadkach zarządzający może wyrazić zgodę  na przedłużenie 

korzystania z obiektu poza godzinami regulaminowymi po uzgodnieniu. 
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Dyrektor poinformował również, że ewentualna częściowa  rezygnacja  z opieki nad obiektem  

animatora( pozostawienie 80 godz. pracy jednego animatora na jednym obiekcie i zastąpienie 

go pracownikiem GOKiS, szczególnie w okresie wakacji i przerw świątecznych  oraz 

częściowo w soboty dałoby oszczędności na  obiektach  ok. 6000 zł, środki te mogłyby zostać 

wykorzystane na zatrudnienie  konserwatora.   

Dyrektor poinformował też radnych, że w Tulcach w okolicy boiska zamontowano urządzenia 

siłowni zewnętrznej i zaznaczył, że warto zrobić to też przy boisku w Kleszczewie. 

Pani Sekretarz powiedziała, że Orliki z założenia powinny być ogólnodostępne. Należałoby 

najpierw sprawdzić czy można ograniczać korzystanie z nich. 

Wójt stwierdził, że problemem jest czas pracy animatorów, a  jeżeli nie ma zainteresowania to 

na Orliku nie musi być, może być to osoba z obsługi, która może otworzyć i zamknąć boisko. 

Dyrektor podzielił zdanie pana Wójta i dodał, że w GOKiS przydałby się pracownik do 

bieżących drobnych napraw i remontów. 

Radny Urbaniak zapytał o celowość montażu siłowni zewnętrznej w Kleszczewie skoro  

boisko „Orlik” ma małe obłożenie. 

Dyrektor Żelazek zaznaczył, że w Tulcach jest bardzo duże  zainteresowanie,  więc  wychodzi 

z założenia, że  w Kleszczewie byłoby podobnie. Radny Bytniewski poparł pomysł dyrektora 

mówiąc, że dzięki temu można urozmaicić zajęcia na Orliku,  zapytał również o zwiększenie 

liczby godzin otwarcia Orlika – czy nie będzie zastrzeżeń ze strony mieszkańców – boisko ma 

specyficzne położenie – hałas niesie się na osiedla mieszkalne. 

Dyrektor powiedział, że propozycja zwiększenia liczby godzin wynika z dużego obłożenia 

Orlika w tygodniu. Radny Bytniewski zapytał jak wygląda koszt oświetlenia Orlików, 

bowiem  wydłużenie czasu dostępności  Orlików, spowoduje, ze  dłużej będą oświetlone. 

Dyrektor odpowiedział, że rocznie  przy dotychczasowych  godzinach otwarcia ( do 21.00) 

jest to około 10-12 tys. na obu Orlikach. Wójt wyraził obawę, żeby koszty nie wzrosły, żeby 

nie było sytuacji, w której ograniczamy liczbę godzin pracy animatorów, a wzrastają koszty  

oświetlenia. 

Dyrektor odpowiedział, że od poniedziałku do piątku na obu Orlikach jest 90% frekwencja., 

zaznaczył również, że powstanie „Orlików” spowodowało, iż zmniejszyło się zainteresowanie 

wynajmem hal sportowych,  bowiem młodzież i dorośli wolą korzystać z bezpłatnych  boisk. 

Pani Sekretarz zapytała o funkcjonowanie monitoringu,  czy pomaga? 

Dyrektor odpowiedział, że od czasu zamontowania monitoringu nie było przypadków 

dewastacji. 

Pani Sekretarz  zapytała czy są informacje, że obiekt jest monitorowany? 

Dyrektor odpowiedział, że GOKiS jest w trakcie zakupu tabliczek z taką informacją. 
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Radny Bytniewski dodał, że społeczeństwo zaczyna być bardziej świadome – jeżeli zniszczą 

Orlik to go nie będą mieli.  

Pani Sekretarz spytała o kwestie reklam na Orlikach – czy były zapytania w tej sprawie? 

Dyrektor odpowiedział, że reklamy umieszcza Liga podczas rozgrywek, bez pobierania za to 

opłat, ponieważ nie ma ustalonych stawek opłat. Pani Sekretarz wyraziła wątpliwość czy na 

obiektach użyteczności publicznej powinno się umieszczać reklamy. 

Radny Bytniewski poparł zdanie pani Sekretarz. 

Wójt również powiedział, że nie jest zwolennikiem reklam, jednak jeśli reklamy się pojawiają 

to warto ustalić zasady na jakich mogą być umieszczane. 

Radna Wojciechowska spytała czy nie można zrobić powierzchni reklamowej? 

Wójt odpowiedział, że jest to działalność gospodarcza, której gmina nie może prowadzić. 

Radna Wojciechowska zaproponowała utworzenie wypożyczalni rowerów w gminie. 

Wójt powiedział, że jest to dobry pomysł – przez gminę przechodzą szlaki rowerowe, a 

można w przyszłości stworzyć też szlaki rowerowe po gminie.  

Ad.2 

W sprawach bieżących przedstawione zostały projekty uchwał w następujących sprawach : 

1. Projekt Uchwały Nr XXI/ 152/ 2012 w sprawie  określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Kleszczewo oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków przedstawiła pani Sekretarz. Stosownie do postanowień 

zawartych w art. 15 ust 2 ustawy o publicznym transporcie drogowym rady gmin w drodze 

uchwał określają wykaz przystanków, które są udostępnione dla operatorów i 

przewoźników oraz określa warunki i zasady korzystania z tych przystanków.  

Projekt uchwały w załączniku nr 1 określi wykaz przystanków, z uwagi jednak na ustalenia 

z Zakładem Komunalnym ostateczny wykaz przedstawiony zostanie radnym podczas 

obrad sesji, natomiast załącznik nr 2 określa warunki i zasady korzystania z przystanków, 

które musza być równe dla wszystkich. Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego 

projektu  

2. Projekt Uchwały Nr XXI/153/2012 w sprawie ustalenia stawki opłaty za korzystanie z 

przystanków komunikacyjnych , których właścicielem lub zarządcą jest Gmina 

Kleszczewo przedstawiła pani Sekretarz. Zgodnie z art. 16  ustawy  o publicznym 

transporcie drogowym za korzystanie przez operatora i przewoźnika z przystanków 

komunikacyjnych lub dworców, których właścicielem albo zarządzającym jest jednostka 

samorządu terytorialnego, mogą być pobierane opłaty, natomiast stawka opłaty nie może 

być wyższa niż  0,05 zł za jedno zatrzymanie środka transportu na przystanku 

komunikacyjnym. Projekt uchwały przewiduje stawkę 0,05 zł za jedno zatrzymanie i  te 
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środki finansowe  mają być wykorzystane przez gminy na utrzymanie i budowę 

przystanków komunikacyjnych. 

3 Projekt Uchwały Nr XXI/154/2012  w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

finansowanie wydatków nie mających pokrycia budżetowego w planach dochodów 

budżetowych Gminy Kleszczewo w 2012 r.  przedstawiła pani Skarbnik. Pani Skarbnik   

poinformowała, że GOKiS przygotowuje przetarg na budowę boiska przy szkole w 

Ziminie. Środki na ten cel mają pochodzić z PROW,  jednakże, żaden bank nie chce 

przyznać im kredytu -  dlatego chcemy aby kredyt zaciągnęła gmina i przekazała w formie 

pożyczki   GOKiS-owi na ten cel.  

4. Projekt Uchwały Nr XXI/155/2012 w sprawie  zmiany budżetu na 2012r., przedstawiła 

szczegółowo  pani Skarbnik.  Radni nie mieli pytań do przedstawionego projektu. 

5. Projekt uchwały Nr XXI/156/2012  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Kleszczewo na lata 2012 – 2024  przedstawiła pani Skarbnik. Powyższy projekt 

uchwały jest wynikiem zmian wprowadzonych zarządzeniem wójta Nr 20/2012  oraz 

projektu  uchwały w sprawie  zmian w budżecie na 2012r. Radni nie mieli pytań do 

przedstawionego projektu. 

Radny Urbaniak na zakończenie zaznaczył, że dochodzą go słuchy, że w Tulcach nic się nie 

dzieje, że mieszkańcy są niezadowoleni. Uznał, że jest to sytuacja, która absolutnie nie 

powinna mieć miejsca. Radny uważa, że gmina bardzo dużo robi w Tulcach i on nie zgadza 

się z opinią mieszkańców. 

 Z braku dalszych pytań ze strony członków Komisji Przewodniczący zakończył 

posiedzenie o godzinie 11:10. 

 

 

 

Protokołowała                                                      Za zgodność z przebiegiem posiedzenia  

Anna Jaszczyńska                                                             Sławomir Urbaniak 

 

 


